
خوشبینی 
صوری دوای درد 
باشگاه ها نیست

 کاظم اولیایی مرد خوش نیتی 
است اما برخی اظهارات او در 
مقام یکی از اعضای کمیته 
بدوی صدور مجوز حرفه ای 
باشگاه های فوتبال کشور 
بیش از آن خوشبینانه است 
با  ن را همسو  ن آ بتوا که 

حقیقت شمرد.
روش های »AFC« مبتنی بر 
کدخدامنشی نیست و فیفا 
هم بر آنچه اصول پایه ای 
فوتبال برشمرده می شود، 
 . رد ا د ی  کد مؤ ری  فشا پا
بنابراین بخشی از اظهارات 
ولیایی در  خصوص  اخیر ا
ه های  ل باشگا قبا ا ن  میزا
ایران برای حضوری تقریباً 
لیگ  ر  د ی  صد ر د صد
ند  ا نمی تو سیا  آ ن  نا قهرما
ی  قعیت ها ا و ز  ا ی  یند برآ
ولیایی که  موجود باشد. ا
سابقه مدیرعاملی استقلال را 
هم دارد، در اظهارات تازه اش 
که مبین نوعی از کنش های 
رها و  نه در رفتا نمردا جوا
تصمیم های کنفدراسیون 
 : ست ا گفته  ست  ا سیا  آ
»اگر ما مدارک مکتوب و 
متن استدلال های خود را 
که نشانگر مساعی لازم از 
سوی ما در راه رسیدن به 
مصادیق حرفه ای است، به 
AFC بفرستیم و بگوییم که 
برخی لغزش های خارج از 
اختیار ما سبب ساز تأخیر در 
ارسال مدارک لازمه و اسناد 
تسویه حساب های مقرر بوده 
و آنها متقاعد شوند که ما 
با صداقت کارمان را انجام 
داده ایم، به باشگاه های ما 
فرصتی تازه برای حضوری 
حداکثری در جام باشگاه های 
بر  و  د  ا د هند  ا خو سیا  آ
لغزش های پیشین ما چشم 

فرو خواهند بست.«
اظهاراتی از این دست اگر 
 AFC هم نشانگر آمادگی 
برای گفت و گوی مجدد با 
نمایندگان لغزان فوتبال ما 
و پذیرفتن بازگشت احتمالی 
آنان به چرخه مسابقات لیگ 
قهرمانان آسیا و بخشیدن 
قصورهای قبلی باشگاه های 
ما باشد، قطعاً دوره پیش رو 
را که از اواسط شهریور یعنی 
سه ماه دیگر شروع می شود 
دربر نمی گیرد و فقط مشمول 
ادوار بعدی این پیکارها و آن 
هم به »شرط و شروط«ها 

خواهد شد. 
وقتی در یکی دوقدمی شروع 
ر داریم  این مسابقات قرا
ی  بت ها رقا قرعه کشی  و 
گروهی باید حداکثر تا اوایل 
تیر برگزار شود، آیا آنقدر وقت 
پیش  روی ما برای فرستادن 
مدارکی مستدل تر از گذشته 
و زمان پیش روی AFC برای 
انجام راستی آزمایی های لازم 
روی این اسناد وجود دارد تا به 
نتیجه لازم در این خصوص 
برسند و رأی نهایی را چه 

مثبت باشد و چه منفی، 
درباره تکلیف باشگاه های 

مشکل دار ما صادر کنند؟
جواب سؤال های فوق ناگفته 
گر  ا لی  و ست  ا مشخص 
صحبت های اولیایی را تلاش او 
برای روحیه دادن به کل جامعه 
فوتبال ایران و تلنگر زدن به 
باشگاه های »نیمه خفته« خود 
نیز تلقی کنیم، بیش از آن که 
چنین آثاری را موجب شود، 
خوشبینی ای را سبب می گردد 
که نه جنبه ای واقعی دارد و 
نه ایجاد نوع بی پایه آن که 
جزو مرام و مسلک نهادهایی 
AFC و بویژه فیفا  همچون 

است.
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غلامرضا عنایتی

اولین نشست خبری

نشست خبری سرمربی تیم فوتبال امید جهت برگزاری اردوی آماده سازی 
مســابقات غــرب آســیا امــروز برگــزار می شــود. بــه گــزارش ســایت رســمی 
فدراســیون فوتبــال، ایــن نشســت مطبوعاتــی ســاعت ۱۱ و در محــل اتــاق 
جلســات مرکــز ملــی فوتبــال واقــع در ورزشــگاه آزادی تهران برگــزار خواهد 
شــد. تیــم ملــی امید از ۲۰ خــرداد ماه در رقابت های قهرمانی زیر ۲۳ ســال 

غــرب آســیا در عــراق حضور خواهد داشــت.

برانکو ایوانکوویچ

تقابل با همگروه ایران در جام جهانی

تیــم ملــی فوتبــال عمــان زیرنظــر برانکــو ایوانکوویــچ ســرمربی ســابق 
پرســپولیس امروز اردوی خود را در ورزشــگاه ســلطان قابوس مســقط آغاز 
کرد تا خود را برای مســابقات قهرمانی آســیای میانه آماده کند. شــاگردان 
برانکــو عــاوه بــر بــازی دوســتانه با امریــکا یک بازی دیگــر تدارکاتــی برگزار 
خواهند کرد. تیم ملی عمان در مرحله گروهی جام ملت های آســیا ۲۰۲۳ 

قطــر بــا تیم هــای ملــی عربســتان، تایلند و قرقیزســتان رقیب شــد.

ای اف سی

تکلیف مجوز حرفه ای امروز مشخص می شود؟

ظاهراً از کنفدراســیون فوتبال آســیا یک روز مهلت گرفته شــده تا در مورد 
اعتراض برخی باشگاه های لیگ برتر به صادر نشدن مجوز حرفه ای، پاسخ 
نهایی داده شــود. شــنیده می شــود کمیته اســتیناف هنوز در مورد مدارک 
باشــگاه اســتقال بــه جمع بندی نرســیده و هرچنــد تاکنون برخی اســناد و 
مدارک مربوط به این باشگاه بررسی شده اما در آخرین جلسه این کمیته 

نظــر نهایــی در مورد تأیید یا رد مدارک این باشــگاه اتخاذ خواهد شــد.
 

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

48 ساعت با مهدی تاج

  از شما پول دارید، سیاسی نشوید 
تا استقبال از عمانی ها

 مهـدی تـاج، رئیـس فدراسـیون 
فوتبـال در حاشـیه انتخابـات هیـأت 
فوتبال اسـتان کهگیلویه و بویراحمد 
در یاسـوج در مـورد مسـائل مختلفـی 
صحبـت کـرد. او روز سه شـنبه در 
بـات هیـأت فوتبـال  حاشـیه انتخا
اسـتان کهگیلویـه و بویراحمـد در 
یاسـوج در پاسـخ به سـؤال خبرنگاری 
که پرسـید برای جلوگیری از سیاسـی 
شـدن فضای فوتبالی کشـور چه باید 
کـرد، اظهـار کـرد: »فوتبالیسـت ها 
نبایـد وارد بازی هـای سیاسـی و یـا 
نژادپرسـتی شـوند، چـرا کـه بازیکنـان 
پول هـای خوبـی می گیرنـد و دولـت 
بـرای آنهـا هم هزینـه می کند بنابراین  

نبایـد بـه چنیـن موضوعاتـی ورود 
داشـته باشـند.«

ر  د ل  تبـا فو ن  سـیو را فد ئیـس  ر
لـی بـرای  خصـوص کمبودهـای ما
آوردن کمک داور ویدیویی به کشور، 
گفـت: »تنگناهایـی وجـود دارد امـا بـا 
وجـود همـه آنهـا مـا VAR را بـه کشـور 
خواهیـم آورد. همـه می داننـد کـه 
 AFC نتوانسـتیم پـول خودمـان را از
و فیفـا بگیریـم، همـه مسـیرها را 
رفتیـم همیـن امـروز کـه در یاسـوج 
هسـتم دوسـتانمان در فدراسـیون 
فوتبـال بـه دسـتور آقـای اینفانتینـو 
به صـورت ویدیـو کنفرانـس بـا مالـی 
ای اف سی و مالی فیفا در حال مذاکره 
هسـتند کـه البتـه هنـوز از نتیجـه ایـن 
مذاکـرات خبـری نـدارم امـا می دانـم 
قـای اینفانتینـو  کـه دسـتور جـدی آ
بـرای رفـع مشـکلات ماسـت.« وی 
افـزود: »بـه دلیـل هزینه هـا و رفـت 
و آمـدی کـه وجـود دارد بـه توافـق 
رسـیدیم کـه ایـن مذاکـرات به صـورت 
ویدیو کنفرانس انجام شود تا بدانیم 
چگونـه می توانیـم پـول خودمـان را از 

آسـیا و فیفـا بگیریـم.«
تـاج بـا بیـان اینکـه از رهگـذر اعزام هـا 
بایـد هزینه هـای زیـادی بپردازیـم، 
تأکیـد کـرد: »همیـن هفتـه کـه در 
آن هسـتیم سـه جـا اعـزام داریـم، 
نوجوانـان و جوانـان آسـیایی بانـوان 
و بزرگسـالان کـه بایـد اعـزام شـوند، 
ز عربسـتان  فوتبـال سـاحلی کـه ا
برگشـته و تیـم بزرگسـالان کـه بایـد 
بـه کافـا بـرود و فوتسـال، در یـک مـاه 
بایـد ۶ اعـزام داشـته باشـیم. قبـلاً بـا 
۲۰۰ میلیون تومان یک اعزام را انجام 
می دادیـم امـا الان بـرای ورود یکـی از 
لژیونرهـا بـه کشـور بایـد ۲۰۰ میلیـون 

تومـان هزینـه کنیـم.«
رئیـس فدراسـیون فوتبـال تأکیـد 

کـرد: »بـه باشـگاه ها ابـلاغ کردیـم 
کـه بـا هماهنگـی خـود باشـگاه ها و 
بازرسی کل کشور طبق آیین نامه باید 
باشـگاه ها سـقف پرداخـت داشـته 
باشـند تـا بـه سـمت ورشکسـتگی 
نرونـد و مجوزهـای حرفـه ای کـه 
صـادر می کنیـم تکلیفـی اسـت تـا 
محکـم کاری کنیـم و باشـگاه ها بـه 
وضعیت ورشکسـتگی گرفتار نشـوند 
و باشـگاه هایی کـه درآمـد ندارنـد، 
نجـام ندهنـد و  هزینـه سـنگینی ا
یـد  باشـگاه هایی کـه بزرگترنـد نبا

اینقـدر هزینـه کننـد.«
وی بـه یـک اقـدام خـوب دیگـر بـرای 
لیـگ سـال آینـده اشـاره کـرد و ادامـه 
داد: »بـرای اسـتفاده از زیـر ۲۳ 
سـاله ها سـقف اعلام می شـود و همه 
باید به سمت جوانان و امید بروند.«
تـاج افـزود: »در رده هـا از اسـتان در 
تیم هـای ملـی سـهم خوبـی داریـم 
کـه بایـد از ایـن موضـوع نیـز بخوبـی 

اسـتفاده شـود.«
تـاج ادامـه داد: »انتخابـات هـم خوب 
بـود شـرایط خوبـی بـرای برگـزاری آن 
وجـود داشـت. رئیـس هـم بـا رأی 
خوبـی انتخـاب شـد. مخالفیـن همـه 
حرف خود را زدند اما مهم این اسـت 
کـه همـه ارکان در ایـن انتخابـات 

حضـور داشـتند.«
رئیـس فدراسـیون فوتبـال سـپس 
بـه برنامه هـای تیم هـای ملـی اشـاره 
کـرد و گفـت: »تیـم ملـی مـا در کافا در 
خردادمـاه شـرکت دارد، اگـر از گـروه 
بـالا بیایـد بـه ازبکسـتان می رویم یک 
هواپیمـای اختصاصـی بـرای ایـن کار 
گرفته ایـم تـا دچـار مشـکل نشـویم 
و بـا شـرکت هواپیمایـی کار را تنظیـم 
کرده ایـم کـه تیـم را جابه جـا کنـد. 
بازی هـای خیلـی خـوب تدارکاتـی هـم 
بـا عمـان، ازبکسـتان و قرقیزسـتان 

برگـزار می شـود.«
تـاج در خصـوص وضعیـت فوتبـال 
و  د  ا د تـی  ضیحا تو ن  سـتا ا یـن  ا
گفت:»اسـتان کهگیلویه و بویراحمد 
رد  ر خوبـی دا ظرفیت هـای بسـیا
امـا بایـد کار بیشـتری در آن صـورت 

» گیـرد.
 

 وجود متبرک این پرچم 
باعث آرامش است

رئیس فدراسیون فوتبال روز گذشته 
برنامه هـای زیـادی داشـت. ابتـدا 
مهدی تاج در مراسم آیین برافراشتن 
پرچـم متبـرک امـام رضـا)ع( و عقـد 
تفاهم سه جانبه دقایقی را سخنرانی 

کـرد.
رئیـس فدراسـیون فوتبـال ضمـن 
تبریک به مناسـبت مولود هشـتمین 
امـام شـیعیان ثامن الحجـج گفـت: 
»امروز پرچم آقا علی ابن موسی الرضا 
در مرکـز ملـی فوتبـال برافراشـته 
خواهد شد که بدون شک وجود این 
پرچـم متبـرک تـا سـالیان سـال باعـث 
آرامـش، افتخـار و موفقیـت فوتبـال 

خواهـد بـود.«
 وی در ادامـه تصریـح کـرد: »همزمان 
یـن روز پربرکـت، تفاهمنامـه  بـا ا
سـه جانبه ای را در راسـتای رشـد و 
گسـترش فوتبـال در بخـش محـلات 
امضـا خواهیـم کـرد تـا کار دقیقـی 
در راسـتای پـرورش کـودکان صـورت 
پذیـرد. پیـش از ایـن فوتبـال و برخـی 
از رشـته ها کـه در زمین هـای خاکـی 
و محـلات مختلـف برگـزار می شـد، 
مـروز مـا شـاهد  باعـث شـده تـا ا
درخشـش بسـیاری از ورزشـکاران 
شـیم چـرا  با در سـطوح مختلـف 
نـه  رخا کا و  مرکـز  یـم  معتقد کـه 
بازیکن سـازی در کشـور، محـلات 
بوده اسـت. بسـیاری از بازیکنانی که 

امـروز موفـق هسـتند در زمین هـای 
خاکـی ورزش کردنـد. اکنـون بـا توجـه 
بـه محـدود شـدن زمین هـای خاکـی 
و ساختمان سـازی هایی کـه صـورت 
گرفتـه ورزش در محـلات بسـیار 
انـدک شـده و بـا عقـد ایـن تفاهمنامـه 
قصـد داریـم تـا کار اصولـی و درسـت 

را پیـش ببریـم.«
 رئیـس فدراسـیون فوتبـال ادامـه 
داد: »مرکـز ملـی فوتبـال مرکـز ثقـل 
تیم هـای ملـی کشـور بـوده و هـر 
روز میزبـان مربیـان و سرپرسـتان و 
تیم های مختلف بانوان و آقایان برای 
حضـور در میادیـن مختلـف هسـتیم. 
مقبـره یادمـان شـهدا کـه کار بسـیار 
درسـت و ارزنـده ای اسـت، در مرکـز 
ملـی فوتبـال ایجـاد شـده و ایـن محـل 
امروز با پرچم مقدس در روز تولد آقا 
علی ابن موسـی الرضا)ع( مزین شد.«

 تـاج در پایـان گفـت: »بـالا بـردن ایـن 
پرچـم سـال های سـال اثـر مثبـت و 
فوق العـاده ای بـرای خانـواده فوتبـال 

خواهـد گذاشـت.«
 

 دیدار با مسئولان 
فدراسیون عمان

 در آخـر و بعـد از مراسـم برافراشـتن 
پرچـم امـام رضـا ظهـر روز گذشـته 
سـیون  ئیـس فدرا ر ج،  تـا مهـدی 
فوتبـال بـا حضـور در محـل اقامـت 
و  ی  ر و لمسـر ا محسـن  شـیخ 
ناصربن سـالم الهدایی نایـب رئیـس 
و عضـو هیـأت رئیسـه فدراسـیون 
فوتبـال عمـان سـاعاتی را گفت و گـو 
کـرده و سـپس لـوح یادبـودی را بـه 
مسـئولان فدراسـیون عمـان اهـدا 

 . کـرد
مسـئولان عمانـی بعـد از دیـدار بـا 
تـاج آمـاده رفتـن بـه اسـتادیوم بـرای 

تماشـای دربـی تهـران شـدند.

تاج: فوتبالیست ها 
نباید وارد بازی های 

سیاسی و یا 
نژادپرستی شوند، 

چرا که بازیکنان 
پول های خوبی 

می گیرند و دولت 
برای آنها هم هزینه 

می کند بنابراین  
نباید به چنین 

موضوعاتی ورود 
داشته باشند

 zسرمقاله
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